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Németh Miklós és Szűrös Mátyás 
is részt vesz Nagy Imre temetésén

Szűrös M átyás, az Ország- 
gyűlés elnöke és N ém eth 
M iklós, a  M inisztertanács 
elnöke is részt vesz Nagy 
Im re  és m á rtírtá rsa i június 
16-i tem etésén. A m agyar 
állam i é le t két vezető sze
m élyisége a p arlam en t és a 
korm ány képviseletében ró ja  
le kegyeletét az 1956 u tán  
jog ta lanul k ivégzett v a la
m ennyi áldozat em léke előtt. 
E rről szü letett m egállapodás 
csütörtökön az Országgyűlés 
és a korm ány, illetve a Tör
ténelm i Igazságtétel B izott
ság képviselőinek találkozó
ján . A P arlam en tben  m eg
ta rto tt megbeszélésen Szűrös 
M átyás, N ém eth Miklós, il
le tve a  TIB képviseletében 
V ásárhelyi Miklós, Mécs 
Im re, Hegedűs B. A ndrás és 
Göncz Á rpád ü lt a tárgyaló- 
asztal mellé.

(Folytatás a 2. oldalon)

Szűrös M átyás, az Országgyűlés elnöke és N ém eth Miklós, 
a  M inisztertnács elnöke, valam in t a  T örténelm i Igazságtétel 

Bizottság m egbeszélést ta rto tt a Parlam entben

Van sütnivalóiuk

A frissen sült cipó illa tá ra  érkeztünk 
Dadon V avrek  Pál, pékm ester m űhelyé
be. Segédjével, M agyar A ttilával ketten  
sü tik  az o laj- és fafűtésű  kem encében a 
szem re is  tetszetős házikenyeret. M int

elm ondták, állandó, széles vevőkörük 
van, s egy-egy hétvégi éjszakás m űszakban 

húsz m ázsa kenyértészta is pék lapátra  
kerülhet. Ök igazán elm ondhatják  hát, 
hogy „van  sü tn ivaló juk”.

Ülés! tartott az MSZMP Tatabányai Városi Bizottsága

flz esélyegyenlőségért, 
a nemzeti megbékélésért

Straub F. Brúnó hazaérkezett 
Törökországból

S traub  F. Brúnó, az Elnö
ki Tanács elnöke, ak i h iva
talos látogatáson Törökor
szágban tartózkodik, csü
törtökön Isztam bulból Ro
dostóba lá to g a to tt A város 
török neve Tekirdag.

A M árvány-tenger p artján  
fekvő festői fekvésű város
nak  közism ert m agyar m ű
em léke van : II. Rákóczi Fe
renc fejedelem  m ásfél év ti
zedes itt-tartózkodásának  
em lékét, egykori lakóházát 
tek in te tte  meg S traub  F. 
Brúnó, és m egkoszorúzta az 
em lékm úzeum  falán  levő 
em léktáblát.

Tekirdagi p rog ram já t be
fejezve S traub  F. Brúnó és 
k ísére tének  tag ja i gépkocsi
val v isszaindultak  Isztam 
bulba. Az állam főt és k ísé
re té t az isztam buli repülő
té ren  ünnepélyesen búcsúz
ta tták .

S traub  F. Brúnó, aki K e
nan  Evrennek, a Török Köz
társaság  elnökének m eghívá
sá ra  négynapos hivatalos lá 
togatást te tt Törökországban 
— csütörtökön hazaérkezett.

Az Elnöki Tanács elnöke 
Isztam bulból hazafelé jövet 
a  repülőgépen nyilatkozatban 
foglalta össze törökországi 
lá togatásának  főbb tapasz ta
latait.

FOT-Ulés

n lakás 
áru legyen

A lakásnak  m in t árunak  
kell m egjelennie a piacon, s 
a lakásgazdálkodás terén  is 
m eg kell terem teni a nor
m ális keresleti—kínála ti
viszonyt — hangzott el a  
Fogyasztók Országos T aná
csa csütörtöki ülésén, ahol 
az állam i tulajdonjogú b ér
lakás-állom ány jelenlegi és 
jövőbeni várha tó  helyzetét 
tek in te tték  át.

Többen kétségbe vonták, 
hogy célszerű-e m ost egyet
len tollvonással p rivatizáln i 
az egyikor állam osíto tt la 
kásállom ányt. A bban v i
szont egyetérte ttek  a felszó
lalók: hosszú távon  m in
denképpen piaci alapokon 
nyugvó lakásrendszert kell 
k ia lakítani, m égpedig úgy, 
hogy a lakások á ra  és bére 
is a  valós értékviszonyokat 
tükrözze.

Szólt arró l, hogy K enan 
Evren török köztársasági el
nök három  évvel ezelőtti lá 
togatását viszonozta m ostani 
törökországi ú tjával, m ajd 
elm ondta:

— A közben eltelt három  
év a la tt sok m inden m eg
változott m indkét országban. 
Különösen ná lu n k  gyorsul
tak  fel az esem ények az 
u tóbbi időben. Sok a hasonló
ság a két ország elő tt álló 
feladatok között, s szám om 
ra  úgy tűnik , hogy Törökor
szág előbbre ta r t  a s tru k tú 
raváltásban.

— T árgyalásainkon egyet
é rte ttü n k  abban, hogy m in
den te rü le ten  fokozhatjuk  az 
együttm űködést, kezdve a 
turizm ustól a m űszaki-tudo
mányos együttm űködésig, 
am elyről m ost öt évre szóló 
m egállapodást írtu n k  alá. 
Szó volt arró l is, hogy bár 
az elm últ három  évben so
k a t fejlődött, m egkétszerező
dött kereskedelm i forgal
m unk, gazdasági kapcsolata
inkban szükséges az előre
lépés, például vegyes vá lla 
la tok  létesítésével, a h a rm a
d ik  piacon való közös meg
jelenéssel. Kereskedelm i 
egvüttm űködésünket m in
denképpen m agasabb szintre 
szeretnénk em elni.

A külkapcsolatokról szólva 
a tárgyalások eredm ényeit 
az Elnöki Tanács elnöke a 
következőképpen összegezte:

— Török partnere inket 
tá jékozta ttam  arró l, hogy az 
utóbbi időben sokkal jobban 
ny ito ttunk  a  világra, m in t 
korábban. F elvettük  a  kap
csolatot például a  K oreai 
K öztársasággal és úgy látom  
— ez közös tö rekvésünk  —, 
szándékaink szerin t szeret
nénk felzárkózni az európai 
fejlődés élvonalához s foko
zottabban bekapcsolódni az 
európai integrációba.

Szó vo lt m egbeszéléseinken 
a kisebbségek kérdéséről is. 
E gyetértettünk  a b b a n : leg
fontosabb, hogy hídszerepü
ket betölthessék. K ifejtettem  
azt a m agyar álláspontot, 
hogy m inden em ber élhessen 
o tt boldogan, ahol született.

Az MTI tudósító jának k ér
désére válaszolva S traub  F. 
Brúnó elm ondta, hogy meg
hívást ado tt á t a  Török Köz
társaság  elnökének, ám  ősz
szel Törökországban válasz
tások lesznek és a jelenleg 
érvényes alkotm ány szerin t 
E vren t m ár nem  v álasz that
já k  ú jra , ígv a  m eghívás a 
következő elnöknek szól — 
m ondotta S traub  F. Brúnó.

Tanácskozott a SZOT
Csütörtökön ülést ta rto tt a 

Szakszervezetek Országos 
Tanácsa. A testü le te t elő
ször Nagy Sándor, a SZOT 
fő titká ra  tá jékozta tta  idő
szerű  politikai kérdésekről. 
A fő titk á r szerint, a m a
gyar szakszervezetek köré
ben is m ély m egdöbbenést 
kelte ttek  a  kínai események. 
E lítélik a  tö rténteket, s a 
véres esem ényekért felelős 
politikai erőket.

Nemzetközi kérdéseknél 
m aradva elm ondta: a szo
cialista országok szakszerve
zetei — ha eltérő m ódon is 
—, de összességében m eg
értést tanúsítanak  a m agyar 
szakszervezetekben zajló 
rendkívül erőteljes á ta laku 
lási folyam at iránt. A nyu 
gat-európai szakszerveze
tek  jelentős része is figye
lem m el kíséri a mozgalom 
m egújulását, s rokonszenv- 
vel v ise lte tik  egy erős, füg
getlen , érdekeket védő és 
képviselő szakszervezeti 
m ozgalom  kia lakulása iránt.

A fő titk á r tá jékoz ta tta  a 
.  Szaktanácsot a  Szolidaritás 

vezetőjével fo ly ta to tt ta lá l
kozójáról is.

A SZOT lépéseket tesz 
annak  érdekében, hogy fel
vegye a kapcsolatot a  N em 
zetközi V alutaalappal és a 
V ilágbankkal — m ondotta 
Nagy Sándor. — Ennek nem  
az a célja, hogy a  kor
m ánnyal párhuzam os tá r 
gyalásokat folytassanak. A r
ra  k íván ják  felh ívni e 
nem zetközi pénzintézetek 
figyelmét, hogy feltételeik  
m egfogalm azásánál legye
nek tek in te tte l a tá rsad a l
mi egyensúly kérdéseire is, 
érzékeljék azokat a szociá
lis feszültségeket, am elyek 
további feszítése konflik tu
sokhoz vezetne az ország
ban.

Szólt a  korm ány és a 
SZOT vezetőinek találkozó
járól. valam in t az Országos 
Érdekegyeztető Tanács meg-

(Folytatás a 2. oldalon)
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Állásfoglalások
Szerdán ülést ta rto tt az MSZMP T atabánya Városi B i

zottsága. A testü le t elfogadta m ásodik félévi m unkaprog
ram já t, ü léstervét, és döntö tt a  m unkabizottságok, valam in t 
az alapszervezeti tanácsadó-hálózat m űködési elveiről és 
személyi összetételéről.

A pártb izo ttság  tájékozódott a V árospolitikai É rdekfel
táró  Fórum  előkészítéséről. Szükségesnek ta rtja , bogy az 
esélyegyenlőség m egterem tésének folyam atában is rendsze
res kapcsolat legyen a városban meglévő politikai és érdek- 
képviseleti szervezetek között. A kétoldalú m egbeszélésen 
tú l, részt k íván venni m inden olyan rendezvényen, fórum on, 
am ely a város lakosságának érdekeit szolgálja.

A testü le t a továbbiakban ak tuális kérdésekben foglalt 
állást, am elyet az alábbiakban  közlünk:

M egdöbbenéssel és fe lhá
borodással é rtesü ltünk  a 
k ínai fővárosban lejátszó
do tt tragikus esem ények
ről. V élem ényünk szerint, 
sem m ilyen érdek, józan 
meggyőződés nem  indokol
h a tja  a reform folyam attal 
já ró  szükségszerűen k ia la
kuló feszültségek erőszakos 
feloldását, ezért azt h a tá 
rozottan  e lu tas ítju k  és el
ha táro ljuk  tő le m agunkat.

F elh ív juk  a párttagságot; 
m inden állam polgárt arra, 
hogy Nagy Im re  és sorstár
sai jún ius 16-i tem etését te 
k in tsék  a nem zeti igazság- 
té tel és m egbékélés, a  k i
egyezésre való törekvés nap 
jának. T ám ogatunk m inden 
olyan helyi és országos kez

dem ényezést, rendezvényt, 
mely a nem zeti m egbékélést 
szolgálja. Szükségesnek lá t
ju k  és tám ogatjuk  a  po liti
kai ind ítékú  koncepciós pe
rek  áldozatainak  mielőbbi 
jogi és politikai reh ab ilitá 
cióját.

Egyértelm űen és h a táro 
zottan e lu tasítjuk  az MSZMP 
keretei között szerveződő 
úgynevezett „m arx ista  egy
ségplatform ” azon vélem é
nyét, am ely az 1988. m á
jusi országos párté rtekezle t 
ó ta  történő esem ényekben a 
reform eszm e eltorzítását, 
jobboldali törekvéseket, el
lenforradalm i veszélyt lát.

M ozgalm unk szükségsze
rű  m egújulása alapvető fel
té telének  ta r tju k  azt, hogy

Tudomásul vették 
az esztergomi tanácselnök 

lemondását
C sütörtökön délu tán  több nagy horderejű  ügyet v ita to tt 

m eg az esztergom i tanácsülés. K özülük idő és hely h iányá
ban  egyelőre csaik az „egyebekben” tá rgyalt tanácsielnöki le
m ondásról ad h a tu n k  hírt.

Nagy Lajos, a  választási elnökség elnöke, a tanácsü lé
sen  beje len te tte ; a legutóbbi választások óta először fordul 
elő, hogy a választópolgárok tanácstag  v isszahívását kezde
m ényezték Esztergom ban. Az tö rtén t ugyanis, hogy a  város 
7. szám ú körzetének 68 választópolgára az elnökséghez be
nyú jto tt levélben kezdem ényezte Brunszkó A n ta l v isszahí
vását.

A beindult vizsgálat során az  elnökség m egállapította, 
hogy a visszahívási indítvány m egfelel a törvényes fe lté te
leknek. A z ezzel összefüggő további lépésről a választási e l
nökség m ind a  választókat, m ind a tanácselnököt tá jékoz
ta tta .

A tanácsülésen ezután Nagy Lajos eleget te tt  a  távol
lévő esztergom i tanácselnök kérésének, és szó szerin t felol
vasta Brunszkó A ntal lem ondását indofcló, a  személye kö
rü li e ljá rás t m éltánytalannak  ta rtó , „elszám olás helyett leszá
m olásra” panaszkodó, m indenképpen elgondolkodtató leve
lét. A beszédes csendet követően, a  tanácstestü le t tudom ásul 
vette  az  esztergom i tanácselnök lem ondását.

M észáros

az elm últ évtized h ibás po
litikai gyakorla tát alakító , 
abban tevőlegesen részt 
vevő testü le ti tagok a  kong
resszusra való felkészülés 
időszaka elő tt vonják  le  a 
személyes konzekvenciát. 
Ezért vélem ényünk szerint, 
az MSZMP Központi* Bi
zottsága következő ülésén 
szem élyre szólóan tek in tse 
á t  jelenlegi összeté te lét 

Javaso ljuk  az MSZMP 
Központi B izottságának, 
hogy a  pártsa jtóban  a  
kongresszus előkészítésével 
kapcsolatos döntési a lte rn a 
tív ák at teljes terjedelm ében 
tegye közzé, s ezáltal biz
tosítsa  az egyes pártszer
veknek. párttagoknak  az t a  
lehetőséget, hogy közvetle
nül és m egalapozottan vé
lem ényt m ondhassanak.

Kezdem ényezzük az
MSZMP Központi B izott
ságánál — figyelem be vé
ve a párttagság  egye erő
teljesebb követelését —, 
hogy soron kívül já ru ljo n  
hozzá a  párttagsági d íjak  
legalább húsz százalékának 
alapszervezeteknél történő 
felhasználásához.

M agyar Szocialista  
M unkáspárt 

Városi Bizottsága  
Tatabánya

Kormánybiztosi
kinevezés

A M inisztertanács Ud- 
vardi László közlekedési, 
hírközlési és építésügyi 
m inisztérium i á llam tit
k á r t — m unkakörének 
érin tetlenül hagyása m el
le tt — a  bős—nagym aro
si vízlépcsőrendszer m un
kála ta inak  felfüggeszté
sével összefüggő hazai és 
nem zetközi tevékenység 
irány ításá ra  és koordiná
lá sá ra  korm ánybiztossá 
nevezte ki.

★

H avas Péter, a  beruhá
zás m agyar korm ány
m eghatalm azottja to 
váb b ra  is e llá tja  felada
tát. Ezt szükségessé teszi, 
hogy az építés m unkála
ta it csak a nagym arosi 
térségben függesztették 
fel, D unakilitinél és m á
su tt — m agyar vállalatok 
részvételével — tovább 
folyik a  m unka.


